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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az interpelláció címe: "Mikor fogja a kormány az igéreteit megvalósítani és támogatni az 
otthonápoló hozzátartozókat? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  elmúlt  évben  számtalan  esetben  találkoztam  elkeseredett  szülőkkel,  gyermeküket  gondozó
anyákkal,  hogy a felülvizsgálat  után megvonták tőlük a GYOD-ot,  vagy egyáltalán nem kapták
meg, holott gyermekük 24 órás felügyeletre szorul. A pontrendszer kibővítése ellenére még mindig
vannak olyan súlyos állapotban lévő gyermekek, akiknek szülei a hiányosságok miatt még mindig
nem kapták meg a gyermekek otthongondozási díjának teljes összegét.

Azok  a  családtagok,  akik  idős,  beteg  hozzátartozójukat  ápolják  ugyanolyan  kemény  munkát
végeznek,  mint  azok,  akik  gyermeküket  gondozzák,  ugyanúgy  fel  kell  áldozniuk  karrierjüket,
állásukat.

Az  intézményi  férőhelyhiány  miatt  is  rendkívül  fontosságú  az  otthongondozók  munkája,
önfeláldozása.

Önök a múlt  héten leszavazták az Országgyűlésben azt a határozati  javaslatot,  mely célul tűzte
volna ki, hogy az otthonápolásért a minimálbérrel megegyező bér járjon. Mindez azért  érdekes,
mert a javaslatom szövege szó szerint megegyezett Mátrai Márta 15 éve benyújtott javaslatával.
Ezzel  a  kormány  elismerte,  hogy átverte  és  megvezette  az  otthonápolókat,  másrészt  ez  azt  is
mutatja,  hogy  semmi  gond  nincs  azzal,  ha  15  év  alatt  sem  tudnak  megoldani  egy  általuk  is
súlyosnak tartott problémát. 

Mátrai Márta 2004-ben nyújtotta be azt a határozati javaslatot, amiben elkötelezte volna magát az
Országgyűlés, hogy a minimálbér szintjére emeli az otthonápolásért járó támogatást. Ezt az akkori
baloldali többség leszavazta, de a probléma azóta sem oldódott meg. Hiába telte el 15 év, hiába



kormányzott  ebből  több,  mint  tíz  évet  a  Fidesz,  a  gyermeküket  vagy  idős  rokonukat  otthon
ápolóknak járó támogatás még mindig nevetségesen alacsony. 

A javaslat leszavazásával Önök újfent bizonyították, hogy egy szavukat sem lehet elhinni, nem lehet
az Önök igéreteire jövőt, egzisztenciát építeni és egyszerűen nem érdekli önöket az otthonápolók
problémája, megoldani egyáltalán nem szándékoznak a helyzetet. 

Szeretném  megkérdezni  Miniszter  Urat,  mikor  fogja  a  kormány  az  igéreteit  megvalósítani  és
támogatni az otthonápoló szülőket, hozzátartozókat, illetve bárkit, aki rászorulókat gondoz?

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.
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